

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၁၀. ၁၁. ၂၀၁၁)ရက်နေ့တွင် လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းအိုက်အေးတင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ။လင်းခေးမြို့နယ်၊မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းအိုက်အေးက ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံလာရောက်တူးဖော်သော ကုမ္ပဏီများသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ရန်ပုံငွေနှင့်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတသော နှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်းအဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။

လင်းခေးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းအိုက်အေး အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးစိုင်းအိုက်အေး၊လင်းခေးမဲဆန္ဒနယ်(၁)။**လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ လင်းခေးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းအိုက်အေးဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အဆိုတင်သွင်းခြင်းနှင့်ပတ်သတ်၍ ရှမ်းပြည်နယ်သည် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံထွက်ရှိသော ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝှမ်းလုံးရှိ သတ္တုထုတ်လုပ်သည့် ကုမ္ပဏီများသည်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်တွင်လာရောက် သတ္တုမျိုးစုံတူးဖော်လုပ်ကိုင်လျက် ရှိပါသည်။ ထိုသို့ ရွှေနှင့်သတ္တု မျိုးစုံလာရောက်တူးဖော်ပါက **Over Cutting** ခေါ် အပေါ်ယံမြေလွှာကို ဖွင့်ဖောက် တူးဖော်ရသည့်အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်သည် အနည်းနှင့်အများထိခိုက် ပျက်စီးမှုရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့်ထိုကုမ္ပဏီများသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတသောနှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်း အဆိုကို တင်ပြအပ်ပါသည်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ။ အဆိုကိုထောက်ခံမယုံသူရှိပါက ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပါ။

**ဦးစိုင်းကျော်ဇေယျ၊ လဲချားမဲဆန္ဒနယ်(၂)။** လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ လဲချား မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းကျော်ဇေယျဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းအိုက်အေး တင်သွင်းသော ရှမ်းပြည်နယ်သည် ရွှေနှင့် သတ္တုမျိုးစုံလာရောက် တူးဖော်သော ကုမ္ပဏီများသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတသောနှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်းအဆိုကို ကျွန်တော်အနေဖြင့် ထောက်ခံပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား ဦးစိုင်းအိုက်အေး တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။အဆိုမှာ ရှမ်းပြည်နယ်သည် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံလာရောက် တူးဖော်သောကုမ္ပဏီများသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ရန်ပုံငွေနှင့်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတသော နှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်း အဆိုဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန်သင့်/မသင့်လွှတ်တော်ရဲ့ဆန္ဒရယူပါမယ်။

အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က  
(သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။ (၃)ကြိမ် မေးမြန်းပါသည်။ )

အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါသလားခင်ဗျား။

အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များမရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းအိုက်အေး၏ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကသဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။ ။** ဦးစိုင်းအိုက်အေး တင်သွင်းသော အဆိုကို ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များရှိ ပါက အစည်းအဝေး ရပ်နားတဲ့အခါ လွှတ်တော်ရုံးဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းကြဖို့ဖြစ် ပါတယ်။ အဆိုကို(၂-၁၁-၂၀၁၁) ရက်နေ့ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန် အစည်းအဝေး တတိယနေ့မှာ ဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၂. ၁၁. ၂၀၁၁)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

**ဥက္ကဋ္ဌ။ ။** “ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံလာရောက်တူးဖော်သော ကုမ္ပဏီများသည် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ရန်ပုံငွေနှင့်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတသော နှုန်းထား ဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်း” အဆိုကို ဆွေးနွေးရန်အောက်ပါ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးရန် အမည်စာရင်းတင်သွင်းပေးပို့ထားပါတယ် -

ပထမဦးစွာ ဦးဝင်းမြင့် အင်းတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဆွေးနွေးရန်ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးဝင်းမြင့်၊ အင်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး။** လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ တကွ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဒုတိယ ပုံမှန်အစည်းအဝေး (တတိယနေ့)သို့ တက်ရောက်လာကြတဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်နဲ့ တကွ ဝန်ကြီးများ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းနဲ့ ဒေသတို့ရဲ့ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးများ၊ မြို့နယ်အသီးသီးမှ ရွေးချယ်ခံပြည်သူလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ၊ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် များအားလုံးကိုလေးစားပါတယ်။

ကျွန်တော်ကတော့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ (၁၅)အရ အင်းသား လူမျိုးရွေးချယ် ပေးလိုက်တဲ့ အင်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းမြင့် ဖြစ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ ကျွန်တော် အနေနဲ့ လင်းခေးမြို့နယ်၏ “ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံ လာရောက်တူးဖော်သော ကုမ္ပဏီများသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတသော နှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်း” အဆိုကို လိုက်လိုက်လှဲလှဲ ဝမ်းပမ်းတသာ အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေး သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား - ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ၂၀၀၈ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ အခန်း(၁)၊ နိုင်ငံတော်၏အခြေခံမူများပုဒ်မ(၃၇)တွင်နိုင်ငံတော်သည်-

- (က) နိုင်ငံတော်၏မြေအားလုံး၊ မြေပေါ်မြေအောက်၊ ရေပေါ်ရေအောက်နဲ့ လေထုအတွင်းရှိသော သံဃာ ဇာတ ပစ္စည်းအားလုံး ပိုင်ရှင်ဖြစ်သည်။
- (ခ) နိုင်ငံတော်၏ သယံဇာတပစ္စည်းများအား စီးပွားရေး အင်အားစုများက ထုတ်ယူသုံးစွဲခြင်းကို ကြီးကြပ် ကွပ်ကဲနိုင်ရန် လိုအပ်သော ဥပဒေများပြဋ္ဌာန်း ရမည့်ဟု အတိအလင်းဖော်ပြထားသည်ကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ သိရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်ပထဝီအနေအထားဟာ အခြားဒေသများနဲ့မတူ သယံဇာတပစ္စည်းပေါင်းစုံ ကြွယ်ဝလှတဲ့ဒေသကြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုသယံဇာတပေါကြွယ်ဝတဲ့ ရှမ်းပြည်ကြီးမှာ ရွှေနဲ့သတ္တုမျိုးစုံ လာရောက် တူးဖော်ပြီး စီးပွားရှာသော ကုမ္ပဏီကြီးတွေဟာ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကို မလုပ်ဆောင်နိုင်ကြရင် ကျွန်တော်တို့ဟာ ကျွန်တော်တို့ ဘိုးဘွားများထားခဲ့တဲ့ အမွေကို မသုံးတတ်ပဲ ကုဋေ (၈၀) သူဌေးသားလို သားဆိုးသားမိုက်အဖြစ် မှတ်တမ်းတင်ခံရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဟာ ရှမ်းပြည်နယ်မှာမွေးပြီး ရှမ်းပြည်နယ်ကို ချစ်တဲ့သူများဖြစ်ကြလို့ ရွှေတစ်မူန့်၊ သတ္တုတစ်မူန့် တောင်မဆိုနဲ့ မြေတစ်မူန့် တောင်ချစ်တတ်ရမယ်၊ ထိန်းသိမ်းရမယ် တာဝန်ရှိတယ်ဆိုတာ ကိုလည်း တင်ပြလိုပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား - သယံဇာတ ပစ္စည်းတူးဖော်ခြင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဖြစ်သင့်တာကတော့

- (၁) နိုင်ငံတော်နှင့် သက်ဆိုင်ရာပြည်သူများအားလုံး အကျိုးခံစားရမည် ၊
- (၂) လာရောက်စီးပွားရှာသူများကလည်း မိမိစိုက်ထုတ်ထားတဲ့အရင်းအနှီးနဲ့ ကံတရားအရ ခံစားခွင့် ရစေရမည်၊ အရေးအကြီးဆုံးနံပါတ်
- (၃) အချက်ကတော့ပျက်စီးသွားတဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို စနစ်တကျပြန်လည် ထိန်းသိမ်းဖို့လိုအပ်တယ် ဆိုတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပျက်စီးသွားတဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို စနစ်တကျ ပြန်လည်ထိန်းသိမ်းဖို့ ငွေလိုအပ်ပါတယ်။ ဒီလို လိုအပ်တဲ့ ရန်ပုံငွေရဖို့ အတွက် လုပ်ပိုင်ခွင့်ရတဲ့ ကုမ္ပဏီများထံ သင့်တင့် မျှတသော နှုန်းထားနဲ့ ရန်ပုံငွေကောက်ခံရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ပုံငွေကောက်ခံမှုဟာ သဘာဝ ကျတယ်၊ တရားမျှတတယ်လို့ ကျွန်တော်ခံယူတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အားလုံးကလည်း ကျွန်တော်လိုခံယူတယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဒေသမှာ လာရောက်ပြီး စီးပွားရှာခွင့် လည်းပေးရတယ်။ ပျက်စီးသွားတဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို နိုင်ငံတော်နဲ့ ဒေသခံပြည်သူများက ခံစားရတယ်ဆိုလျှင်ဖြစ်သမျှဒဏ် ရှမ်းပြည်သူလူထုခံသလိုဖြစ်နေပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား - ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံအပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်းစုံဟာ သဘာဝသယံဇာတတွေကို လောဘ ရမ္မက်ဦးစီးပြီး အတ္တဆန်စွာ ထုတ်ယူသုံးစွဲလို့ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်ပြောင်းလဲမှု ဖြစ်ပေါ်လာတယ်ဆိုတာ အားလုံး အသိပါပဲ။ ၂၀၁၀ခုနှစ်မှာ ထူးကဲစွာ ရာသီဥတုပြင်းဒဏ်ခံစားရတယ်။ ၂၀၁၁ခုနှစ်မှာလည်း ထူးကဲစွာ မိုးရွာတွင်းခဲလို့ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများဖြစ်တဲ့ ထိုင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ ဗီယက်နမ်အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံကလည်း ရေဘေး ဒဏ်ခံခဲ့ရတယ်ဆိုတာ လက်တွေ့သာဓကတွေပြနေလို့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးကို အမျိုးသားရေးတာဝန် အဖြစ် ထမ်းဆောင်ဖို့ကိုလည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရတော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ရွှေနဲ့သတ္တုမျိုးစုံတူးဖော်ပြီး ဆိုတာကလည်း သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပျက်စီးမှာ မြေကြီးလက်ခတ်မလွဲပါ။ ဒီလို သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီးမှုကို ကျွန်တော်တို့ ဒေသခံတွေက ဦးစွာပထမခံစားရပါတယ်။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီးလာရင် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းဖို့ ရန်ပုံငွေကို ကျွန်တော်တို့က ပြည်နယ်အစိုးရထံ တောင်းခံရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ရွေးချယ်တင်မြောက်ထားတဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်နဲ့ ဝန်ကြီးများကလည်း လိုအပ်သော ငွေထုတ်ပေးဖို့ဆိုတာဟာ ရန်ပုံငွေရှိနေမှ ထုတ်ပေးနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ရန်ပုံငွေထုတ်ပေး နိုင်ရေးအတွက် ရွှေနဲ့သတ္တုမျိုးစုံလာရောက် တူးဖော်တဲ့ကုမ္ပဏီများထံ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတစွာကောက်ခံသင့်ပါတယ်။ တူးဖော် လုပ်ကိုင်ခွင့်ရတဲ့ ကုမ္ပဏီများကလည်း သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းမှုဟာ အရေးကြီးပြီး၊ အလေးအနက်ထားရမယ်လုပ်ငန်းဆိုတာကို နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း သိရှိလာပြီ ဒေသခံပြည်သူများ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများနဲ့ ပိုမိုပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လာနိုင်တဲ့ ကောင်းကျိုးတွေကိုလည်း ခံစားလာနိုင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား- ရွှေနဲ့ သတ္တုပစ္စည်းတူးဖော်ပြီးဆိုလျှင် နောက်ဆက်တွဲလုပ်ငန်းဖြစ်တဲ့ သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ ဓါတုဗေဒပစ္စည်းများ သုံးစွဲလို့ နောက်ဆက်တွဲ ဆိုးကျိုးတွေလည်း တွေ့ကြုံလာတော့မှာပါ။

ဒီလိုနောက်ဆက်တွဲ ဆိုးကျိုးနဲ့ ဓါတုဗေဒအဆိပ်သင့်မှုတွေဟာ ဒေသခံပြည်သူလူထုရဲ့ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး တွေမထိခိုက်အောင် ဆောင်ရွက် ရမှာက တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် နည်းဥပဒေ ၅(ဂ)နှင့် ၁၅(က)အရ ကတိသစ္စာပြုထားသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရဲ့ အဓိက တာဝန် ဖြစ်ပါတယ်။ ချင်းတွင်းမြစ်၊ ဧရာဝတီမြစ်နဲ့ မြစ်လက်တက်များ ကချင်ပြည်နယ်များဆိုရင် ရွှေနဲ့သတ္တုများတူးဖော်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှု မရှိတာတွေကို ကျွန်တော်တို့ကြားရပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းအိုက်အေးရဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရွှေနှင့် သတ္တုမျိုး စုံ လာရောက်တူးဖော်သော ကုမ္ပဏီများသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတသော နှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်း” အဆိုကို အပြည့်အဝထောက်ခံ ပါကြောင်း ပြောကြားရင် နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ ဆက်လက်ပြီး ဦးလောရင်း ကယန်းတိုင်းရင်းသား ရေးရာဝန်ကြီး ဆွေးနွေးရန်ဖြစ်ပါတယ်။**

**ဦးလောရင်း၊ ကယန်း(ပဒေါင်)တိုင်းရင်းသားလူမျိုး ရေးရာ ဝန်ကြီး ။** ။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် တကွပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာကြပါ စေကြောင်းနှင့် မင်္ဂလာရှိသော နံနက်ခင်းပါလို့ ဦးစွာနှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် တကွပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ကြီးများခင်ဗျား။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)တင်သွင်းသည့် လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းအိုက်အေး၏ “ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံ လာရောက် တူးဖော်သော ကုမ္ပဏီများသည်ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ရန်ပုံငွေနှင့်ဒေသဖွံ့ဖြိုး ရေး ရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတသော နှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်း” အဆိုကို ကျွန်တော် ရှမ်းပြည်နယ် ကယန်းတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးလောရင်းမှ ကြိုဆိုထောက်ခံပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား -

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းတွင် ရွှေနှင့် ကျောက်သံပတ္တမြား၊ ခဲသတ္တုများစွာထွက်ရှိသော ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပါ တယ်။ ထိုသို့ထွက်ရှိသော ရွှေနှင့် အဖိုးတန်ကျောက်၊ သံ၊ ပတ္တမြား ခဲသတ္တုများကို ကုမ္ပဏီအမည်အမျိုးမျိုးဖြင့် တူးဖော်ကာ နိုင်ငံတော်၏ဘဏ္ဍာငွေကို ရှာဖွေပေးနေသည်ကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အသိပင် ဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းသို့ရရှိလာသော အခွန်ဘဏ္ဍာများကို ပြည်နယ်၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများတွင် အပြည့်အဝခံစားခွင့်ရှိပြီး၊ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရမည်ဆိုပါက ပြည်နယ်၏ လိုအပ်ချက်များစွာကို ဖြည့်ဆည်းပေးသွားနိုင်မည်ဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းသို့အခွန်အခ များ ကောက်ခံရာတွင် သင့်တင့်သော အခွန်အခများဖြင့် ကောက်ခံပြီး နိုင်ငံတော်၏စံညွှန်း ဥပဒေစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့်အညီ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်သော ကုမ္ပဏီများကို လမ်းညွှန်မှုများပေးကာ၊ ဥပဒေစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့် အညီ လုပ်ဆောင်ခြင်းမရှိသော ကုမ္ပဏီကြီးများ၊ အခွန်အခ များပေးဆောင်ရန် အတွက် နည်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ရှောင်တိမ်းသော ကုမ္ပဏီများကို စိစစ်ကာထိရောက်စွာ အရေးယူ သင့်ပါကြောင်း တင်ပြလိုပါတယ်။ ထိုသို့နိုင်ငံတော်၏ သတ်မှတ်စံညွှန်း ဥပဒေစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့် အညီ လုပ်ဆောင် ပါမှ ပြည်နယ်၏ နှစ်တိုနှစ်ရှည် စီမံကိန်းလျာထားချက်များ ပြည့်မီပြီး၊ ပြည်နယ်လိုအပ်ချက်များနှင့် နိုင်ငံတော်၏ လိုအပ်ချက်များ ကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါတယ်။

နောက်ဆုံးအနေနဲ့ တင်ပြလိုသည်မှာ ပြည်နယ်၏ ဘဏ္ဍာငွေ လျာထားချက်များ ပြည့်မီစွာကောက်ခံရန် အဓိကလိုအပ်သည့်အတွက် အခွန်အခကောက်ခံသူများသည် ရိုးသားဖို့လိုအပ်ပါကြောင်း အလုပ်ငှာအပေါ်တွင် လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်နှင့် နိုင်ငံအပေါ်တွင်လည်းကောင်း သစ္စာရှိရန် အထူးလိုအပ်ပါကြောင်းနှင့် ထိုသို့ ရိုးသားပြီး

သစ္စာရှိမှု သာလျှင် အခွန်အခဘဏ္ဍာငွေ အပြည့်အဝရရှိကာ ပြည်နယ်လိုအပ်ချက်များစွာကို ဖြည့်စည်းပေး သွားနိုင် မည်ဖြစ်ပါ၍ ပြည်နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း ထောက်ခံတင်ပြအပ်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ။ဆက်လက်ပြီး မိုင်းယောင်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၂)ဒေါ် နန်းမြမြလွင် ဆွေးနွေးရန် ဖြစ်ပါ တယ်။

**ဒေါ် နန်းမြမြလွင်၊ မိုင်းယောင်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒအမှတ်(၁)။** လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားများအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံပါစေလိုဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ် ပါတယ် ရှင် . . . . ။

ကျွန်မကတော့မိုင်းယောင်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ် နန်းမြမြလွင် ဖြစ်ပါတယ်။

လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းအိုက်အေး၏ “ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံ လာရောက် တူးဖော်သော ကုမ္ပဏီများသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတသော နှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်း” အဆိုကို ဆွေးနွေးသွားမည် ဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်- သတ္တုတူးဖော်မည့်နေရာသည် အနည်းဆုံး မြေ(၁၀၀-၂၀၀)ဧက ပတ်ဝန်းကျင်လောက် အသုံးပြုရမည်ဖြစ်ပါသည်။ မြေကြီးကို လှန်တူးရသည့်အတွက်ကြောင့် မြေဆီလွှာ ပျက်သုဉ်းသည် ၎င်းဒေသသည် နှစ်ပေါင်းများစွာ မည့်သည်အပင်မှ စိုက်ပျိုး၍ မရသောမြေ မဟုတ်ပေ ၎င်းပတ်ဝန်းကျင်တွင် သစ်တောပြုန်းတီးမည် မိုးခေါင်ရေရှားမည်။ ရွှေတူးဖော် မည်ဆိုပါက တူးလာသောမြေစိုင်း များကို ရေဖြင့်ဆေးကြောသန့်စင်ရသဖြင့် ရေများစွာ အသုံးပြုရမည် ထို့ကြောင့် ချောင်းများမြေစိုင်းများ အနည်ထိုင်ခြင်းကြောင့် ရေစီးကြောင်း ပြောင်းလဲ စီးဆင်းမှုများကြောင့် ရေနေသတ္တဝါများ သေကြေပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာ နိုင်ပါတယ်။ ၎င်းဒေသတွင် မှီတင်း နေထိုင်သော လူဦးရေ စားနပ်ရိက္ခာ ရှားပါးလာနိုင်ပါသဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတသော နှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်း အဆိုကို ထောက်ခံတင်ပြ အပ်ပါတယ်ရှင် ။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ။ ဆက်လက်ပြီး လဲချားမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၂) ဒေါ် နန်းအက်စ်ကီးမိုး ဆွေးနွေးရန် ဖြစ်ပါတယ်။

**ဒေါ် နန်းအက်စ်ကီးမိုး၊ လဲချားမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁) ။** ဒီနေ့တက်ရောက်လာကြသော လူကြီး မင်းများအားလုံးမင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေရှင်။ ကျွန်မကတော့ လဲချားမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်(၁)မှပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဒေါ် နန်းအက်စ်ကီးမိုးဖြစ်ပါတယ်ရှင်။

လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းအိုက်အေး၏ “ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံ လာရောက် တူးဖော်သော ကုမ္ပဏီများသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေကို သင့်တင့် မျှတသော နှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်း”အဆိုကို ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်ရှင်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များရှင် - ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ် မှာ တန်ဖိုးဖြတ်၍မရနိုင်သော မြေပေါ်မြေအောက်သယံဇာတများဟာ အလွန်ပေါများ လွန်လှပါတယ်။ ပြည်နယ်အတွင်း ၎င်းသယံဇာတများကို လာရောက် တူးဖော်သည့် ကုမ္ပဏီများလည်း မြောက်များစွာရှိပါတယ်။ ထို့ကဲ့သို့ တူးဖော် ရာတွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်များ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများရှိပြီ သစ်တောများလည်း ပြုန်းတီးလာပါတယ်။ထိုသစ်တောပြုန်းတီးမှု

ကြောင့် ရာသီဥတုမညီမျှပြီ၊ ရာသီဥတုများဖောက်ပြန်ခြင်းလည်းဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါတယ်။ တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် နီးစပ်သော ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ သက်ရှိသက်မဲ့များ အတွက်လည်း အန္တရာယ်ဖြစ် စေသော ပြဿနာများနှင့် လည်းကြုံတွေ့နိုင်ပါတယ်။ ထို့အတွက်ကြောင့် ပြည်နယ်အတွင်း သယံဇာတများကို လာရောက်တူးဖော် လုပ်ကိုင်ကြသော ကုမ္ပဏီများသည် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ထိုက်သင့်သော ရန်ပုံငွေများကို ဥပဒေနှင့်အညီသတ်မှတ်နှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်းကို ဆွေးနွေးတင်ပြအပ်ပါတယ်ရှင်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်ရှင်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ။ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

**ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်း၊ သစ်တောနှင့်သတ္တုဝန်ကြီး။** ။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနဲ့ ပြည်စုံကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော် ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်၊ သစ်တောနှင့်သတ္တုဝန်ကြီး ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်း ဖြစ်ပါတယ်။ လင်းခေးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းအိုက်အေး၏ “ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံ လာရောက်တူးဖော်သော ကုမ္ပဏီများသည်ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေကိုသင့်တင့်မျှတသော နှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်း” အဆိုကို ပြန်လည်ဖြေဆိုမှာဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား- ရှမ်းပြည်နယ်သည် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံထွက်ရှိသော ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းလုံးရှိ သတ္တု ထုတ်လုပ်သည့် ကုမ္ပဏီများ သည်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်တွင် လာရောက် သတ္တုမျိုးစုံ တူးဖော်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိပါတယ်။ ထို့သို့ သတ္တုမျိုးစုံလာရောက် တူးဖော်ပါက **Overcutting** ခေါ် အပေါ်ယံ မြေလွှာကို ဖွင့်ဖောက်တူးဖော်ရသည့်အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်သည် အနည်းနှင့်အများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှု ရှိနိုင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ထိုကုမ္ပဏီများသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်သော မျှတသောနှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင့် အဆိုကို လင်းခေးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းအိုက်အေးမှ အဆိုတင်သွင်းလာခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ယင်းအဆိုနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြေကြားရမယ်ဆိုရင် မည်သည့်သတ္တုမျိုးကိုမဆို တူးဖော်ပါက သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်သည် အနည်းနှင့်အများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုရှိမည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပျက်စီးသွားသော သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိန်းသိမ်းပေးရန် အဓိကတာဝန်ရှိသူမှာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ရန်ပုံငွေ မရှိပါက ပျက်စီးသွားသော သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ပြန်လည်၍ သစ်တောများ ပြုစုစိုက်ပျိုးရန် မဖြစ်နိုင်ပါ။ ရန်ပုံငွေရှိမှသာ သာလျှင် မိမိလက်အောက်ရှိ သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သီးပင်၊ စားပင်များ သစ်တောအတွက် ပျိုးပင်များကို ပြုစုပျိုးထောင်စေနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

ထို့ပြင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမူလျော့ချနိုင်ရေးအတွက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေလိုအပ်လာမှာ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း သတ္တုမျိုးစုံ လာရောက်တူးဖော်သော ကုမ္ပဏီများမှ သင့်တင့်မျှတသော နှုန်းထားဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေများကို ကူညီပေးဆောင်သင့်ပါကြောင်း ဖြေဆိုအပ်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ။ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား-

လင်းခေးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းအိုက်အေး တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်တွင်အတည်ပြုချက်ရယူနိုင်ရန် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ကို ရယူသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုမှာ -

“ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံ လာရောက်တူးဖော်သော ကုမ္ပဏီများသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ရန်ပုံငွေနှင့်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကို သင့်တင့်မျှတသောနှုန်းထားဖြင့်ကူညီ ပေးဆောင်သင့်ကြောင်း” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုကိုအတည်ပြုရန်လွှတ်တော်က  
သဘောတူပါသလားခင်ဗျား

[ (၃)ကြိမ်တိုင်တိုင် မေးမြန်းပါသည် ။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။ ]

လွှတ်တော်ကသဘောတူတဲ့အတွက် “ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရွှေနှင့်သတ္တုမျိုးစုံ လာရောက်တူးဖော်သောကုမ္ပဏီ များသည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကို သင့်တင့် မျှတသောနှုန်းထားဖြင့် ကူညီပေးဆောင်သင့်ကြောင်း”အဆိုကို အတည်ပြုကြောင်းကြေညာပါတယ်။ [ သြဘာသံများ ]